# THE HONG KONG MARITIME AND LOGISTICS SCHOLARSHIP SCHEME 2026/27

The Government of the Hong Kong Special Administrative Region of the People's Republic of China has set up the Hong Kong Maritime and Logistics Scholarship Scheme (Scholarship) in PolyU for the academic year 2026/27 to support students enrolled on the <u>full-time stream</u>\* under PolyU's MSc in International Shipping and Transport Logistics programme (MScISTL). The Scholarship aims to expand the manpower of the maritime industry in Hong Kong. It is now open for application with details as follows:

# Eligibility

Local, Mainland China and overseas graduates wishing to enroll on the <u>full-time stream</u> under MScISTL programme offered by the Department of Logistics and Maritime Studies (LMS) of PolyU, and having met the following entrance requirements of the programme:

### **Local Applicants**

A Bachelor's degree in any discipline.

### **Mainland China and Overseas Applicants**

A Bachelor's degree in International Shipping or Maritime Studies or other relevant disciplines with:

- i) English being the Medium of Instruction; OR
- ii) English not being the Medium of Instruction, then applicants are also required to meet either one of the following requirements:
  - An IELTS Academic Test with a score of at least 6; or
  - A TOEFL Paper-based test score of at least 550, including a score of at least 4.5 in the Test of Written English; or
  - A TOEFL Internet-based test score of at least 80, including a score of at least 20 in the Test of Written English.

### **Programme features**

- This programme is designed for holders of a bachelor's degree who aspire to develop a career in the Hong Kong maritime and logistics industries.
- Most classes are scheduled on weekday evenings.
- This is a specialist academic programme with a multi-disciplinary curriculum.
- Students learn through lectures, seminars, presentations, case studies and industrial visits.
- Graduates are granted full exemption from the Qualifying Examination of The Chartered Institute of Logistics and Transport in Hong Kong.



\* Candidates are required to submit applications for the programme and the Scholarship through the eAdmission System <a href="https://www.polyu.edu.hk/admission">www.polyu.edu.hk/admission</a>











### Selection Criteria

- Academic merit:
- Commitment to undertaking the full-time stream of the programme with 40 academic credits and 6 training credits of Maritime Industry Internship (exemption may be granted to local scholarship recipients with relevant internship/work experience);
- Commitment to serving in the maritime industry in Hong Kong.

### **Selection Process**

The PolyU and the Scholarship's selection panel will select suitable candidates for an interview according to the aforementioned selection criteria.

### Conditions of Award (subject to review)

- 1. The recipients are not allowed to concurrently hold any other local merit-based incentives during the studies of the MScISTL programme.
- 2. The recipients are required to complete the MScISTL programme, covering 40 academic credits and 6 training credits of Maritime Industry Internship (exemption may be granted to local scholarship recipients with relevant internship/work experience).
- 3. Within 3 calendar months upon successful completion of the MScISTL programme, the recipients should start working full time in the maritime industry in Hong Kong for a period of not less than 24 consecutive calendar months or 36 consecutive calendar months.

In case the recipient fails to fulfill any one of the above conditions, he/she is required to refund the scholarship received in full to the Scholarship Scheme. Each recipient is required to sign an undertaking to the effect of conditions above, which shall form a contract between the Scholarship Scheme and the recipient.

2 Compulsory Subjects

5 Free Elective Subjects

3 Restricted Elective Subjects

**Subjects** 

240-hour Maritime Industry Internship (training credits)

4 International Shipping Core Subjects

3 Free Elective Subjects + Project (6 credits)

# Programme Curriculum (subject to review)

# i) Programme Duration

Normal Duration: 2 years (can be shorter depending on pace of study)

### ii) Programme Structure

The "40+6" credit structure is shown on the right:

### iii) Programme Mode

In this full-time stream, most classes are

scheduled on weekday evenings. Full-time students should take at least 3 subjects (i.e. 9 credits) in each regular semester.

# **Enquiries & Application**

- Programme information can be obtained from the following websites : www.polyu.edu.hk/lms/ or www.polyu.edu.hk/study
- Applications for the programme and the Scholarship should be submitted online through the eAdmission System <u>www.polyu.edu.hk/admission</u> on or before 15 October 2025 (Early Round) / 15 January 2026 (Main Round)/ 30 April 2026 (Extended Round).\*
- For enquiries, please call (852) 2766 4065 or email to mscistl.lms@polyu.edu.hk.
- \* Final deadline will be posted on the above mentioned websites.

### Result Announcement

Successful candidates will be notified in writing by LMS of the selection results on or before 30 June 2026.

The above information is correct at the time of printing (October 2025), and is subject to review and change.







Credits

4

12

9

15

(6)

AND

**AND** 

**AND** 

OR

# 香港航运及物流奖学金计划 2026/27

中华人民共和国香港特别行政区政府于香港理工大学(理大)设立了2026/27年度的香港航运及物流奖学金计划(奖学金),旨在透过资助学生入读理大的国际航运及物流管理理学硕士全日制\*课程,以扩展香港航运业的人力资源发展。奖学金现正接受申请,有关详情如下:

# 申请资格

有志修读理大物流及航运学系开办的国际航运及物流管理理学硕士全日制课程之本地、内地以及海外申请者, 必须符合以下的入学资格:

### 本地申请者

持有任何学科之学士学位。

### 内地及海外申请者

持有国际航运或海事研究或其它相关学科之学士学位,而学位是以:

- 1. 英语为教学语言;或
- 2. 非英语为教学语言,申请者则须同时具备下列其中一项要求:
  - 雅思(IELTS)分数达6分或以上;或
  - 托福(TOEFL) 书面试分数达550分或以上, 当中写作能力最少取得4.5分; 或
  - 托福(TOEFL)网上试分数达80分或以上, 当中写作能力最少取得20分。

### 课程特点

- 欢迎持有学士学位及有志于香港航运及物流业发展者申请
- 大部份课堂于平日晚上进行
- 课程内容包括跨学科及专业知识
- 多元学习模式包括课堂、讲座、汇报、个案分析 及考察
- 毕业生获得香港运输物流学会全面豁免专业资格 考试



\* 奖学金申请者需登入网址 www.polyu.edu.hk/admission 递交入学申请及奖学金申请。











# 甄选标准

- 学业成绩:
- 承诺修毕全日制课程的40个学科学分及6个航运业实习计划学分(具相关实习/工作经验之奖学金本地得奖者可能获得豁免):
- 愿意修毕课程后于香港航运业服务。

# 甄选程序

理大及奖学金遴选委员会将就上述的甄选标准,挑选合适的申请者进行面试。

# 奖学金条款(有待复审)

- 1. 奖学金得奖人于修读上述课程期间不得同时持有其它基于个人才能而获得的本地奖励或奖金。
- 2. 奖学金得奖
- 3. 奖学金得奖人必须于修毕课程3个月内开始全职于香港航运业服务,并须至少连续服务24个月或36个月。

倘若未能履行上述任何条款,奖学金得奖人须将已收取的奖学金全数退还奖学金计划。各奖学金得奖人须就上述条款签署承诺书,以作为奖学金得奖人与奖学金计划的契约。

# 课程概略(有待复审)

1. 修业期

一般修读期: 2年(视乎学习进度可缩短)

2. 课程结构 40个学科学分 + 6个实习学分 之组合可见右图:

科目		学分
2门必修学科	及	4
4门核心国际航运学科	及	12
3门指定选修学科	及	9
5门自由选修学科 3门自由选修学科 + 专题报告(6学分)	或	15
240小时之航运业实习计划(实习学分)		(6)

### 3. 修读模式

全日制课程的课堂大部份安排在平日晚上进行。全日制学生在每学期须修读最少3门学科(即9学分)。

# 查询及报名

- 课程资料可于以下网址下载: www.polyu.edu.hk/lms/ 或 www.polyu.edu.hk/study
- 请于2<u>025年10月15日(第一轮)/2026年1月15日(第二轮)/2026年4月30日(第三轮</u>)\*或之前 登入网址 www.polyu.edu.hk/admission 递交入学申请及奖学金申请。
- 如有任何查询, 请致电(852)2766 4065 或电邮: mscistl.lms@polyu.edu.hk
- \* 最终截止日期以校方网页公布为准。

### 结果公布

理大物流及航运学系将于2026年6月30日或之前以书面通知奖学金得奖人。

以上资料以截至印刷日(2025年10月)为准,本院可作复审及更改。此中文译本仅作参考之用 ,一切内容概以英文本为准 。





